

MUHAMMAD FAIZ SULONG, NOR AZHAN MD GHAZALI, HIDAYAH HAIROM, NORAFIZA JAAFAR, ARZIANA MOHAMMAD AZAMAN, NURUL FIRDAUS KHAIRI, MOHD RIDZUAN ABU HASSAN, AHMAD ISMADI ISMAIL



Pangsapuri  
Taman  
Ampang  
Mewah

# Sampah terbang ancam nyawa

Tabiat buruk segelintir penduduk pangsapuri mengundang bahaya kepada orang lain

Kejadian pelajar maut ditimpa kerusi terbang di Projek Perumahan Rakyat (PPR) Seri Pantai, Pantai Dalam 15 Januari lalu membuka mata pelbagai pihak berhubung sikap dan mentaliti penduduk yang tinggal di perumahan bertingkat. Walaupun sudah beberapa kali dilapor media, nyata ia gagal mengubah persepsi penduduk yang suka 'melempar' barang atau sampah dari tingkat atas ke bawah tanpa memikirkan kesan dan akibatnya. Ironinya masalah ini tetap sukar dibendung jika penduduk masih tidak berubah sikap. Daripada sekecil sisa puntung rokok hinggalah ke sampah bersaiz besar termasuk sofa dan peti sejuk dilaporkan masih dicampak selamba dari atas tanpa memikirkan ia bakal mengundang padah di kemudian hari.

AMPANG - Isu 'sampah terbang' menjadi antara masalah besar dalam kalangan penduduk pangsapuri atau flat kos rendah kerana pasti ada segelintir penghuninya yang mengambil jalan mudah membuang sampah dari tingkat atas.

Penduduk yang hanya mahu dikenali sebagai Yus, berkata, kejadian 'sampah terbang' kerap berlaku di Pangsapuri Taman Ampang Mewah.

"Malah kejadian yang paling menjijikkan adalah anak saya terkena muntah orang dari tingkat atas, berlari anak saya masuk rumah untuk membersihkan diri," katanya.

Yus berkata, sampah seperti lampin, sampah dapur, kulit durian dan televisyen pernah dibuang oleh penduduk di sini dari tingkat atas.

"Segelintir penduduk di sini anggap macam tiada tong sampah disediakan, padahal dua buah rumah sampah disediakan di sini," katanya.

Pengerusi Perbadanan Pengurusan (MC) pangsapuri berkenaan, Ab Rahim Monel berkata, bumbung keretanya rosak akibat kejadian 'sampah terbang' pada tiga bulan lalu.

"Saya mendapati ada pasu bunga yang dipercayai dibuang dari tingkat atas, nasib baik tidak kena kepala orang lain, ia boleh meragut nyawa.

"Setakat ini hanya ada kes lampin yang dibaling dari atas terkena kepala penduduk, selain kes cermin kereta sahaja pecah sebab ada orang baling botol dari tingkat atas" katanya.

Abd Rahim berkata, segelintir penduduk di sini masih ingat MC bekerja untuk mereka berhubung isu kebersihan kediaman.

"Mereka suka hati campak sampah tanpa fikir keselamatan orang lain, atau meletakkan sampah di koridor agar orang lain boleh angkat dan tolong buang di rumah sampah," katanya.

Ab Rahim yang juga Pengerusi Kawasan Rukun Tetangga (KRT) pangsapuri itu berkata, pihaknya sudah banyak kali mengadakan kempen agar isu 'sampah terbang' dapat diselesaikan bersama.

"Ada tiga pekerja yang membersihkan kawasan ini dua kali sehari, kejadian 'sampah terbang' kerap berlaku di Blok B dan C," katanya.

Beliau berkata, pihaknya kini sedang memperhalusi Akta 757 bagi mengatasi isu 'sampah terbang'.

"Kami akan mengambil tindakan sewajarnya untuk penghuni yang masih berdegil," katanya.

Dalam perkembangan sama, Pegawai Komunikasi Korporat MPAJ, Norhayati Ahmad berkata, isu 'sampah terbang' yang dibangkitkan oleh penduduk merupakan bidang kuasa Badan Pengurusan Bersama (JMB) atau MC.

"Badan tersebut boleh menguatkuasakan peraturan melalui undang-undang kecil



Ab Rahim menunjukkan kesan kemek akibat terkena pasu yang dibaling oleh penduduk.

atau jadual ketiga Akta 757 iaitu mengenakan denda yang tidak melebihi RM200 kepada penduduk yang membuang sampah merata-rata.

"Pihak Pesuruhjaya Bangunan (COB) juga akan membuat kempen

kesedaran dengan JMB/MC dalam mesyuarat agung, manakala bagi yang tiada JMB pula, ada lantikan ejen pengurusan daripada COB atau lantikan agen pengurusan daripada pemaju untuk menguruskannya," katanya.

## Nyaris maut ditimpa singki terbang

KLANG - Kejadian singki terbang pernah berlaku hingga mengemparkan penduduk di Pangsapuri Seri Perantau, Pelabuhan Klang kira-kira 10 tahun lalu.

Penduduk, Azhar Yusof, 49, menyaksikan kejadian itu berkata, penduduk yang juga rakannya nyaris maut ditimpa singki berkenaan yang dilempar dari tingkat atas di Blok G.

"Ketika itu, kerja-kerja pengubahsuaian rumah banyak dilakukan penduduk yang baru

berpindah masuk ke pangsapuri ini.

"Kebetulan rakan saya yang juga orang kurang upaya (OKU) melalui bawah koridor, hanya beberapa saat singki berkenaan terbang dari tingkat atas melalui koridor tersebut.

"Jika rakan saya lambat beberapa saat, saya yakin singki itu akan menyimpan," katanya kepada Sinar Harian.

Menurutnya, kejadian itu benar-benar mengejutkannya yang ketika itu berada tidak jauh dari lokasi kejadian.

"Memang rakan saya terkejut, meskipun kejadian itu berlaku 10 tahun lalu namun ia masih segar dalam ingatan saya.

"Kita gagal kesan siapa yang buang singki itu, namun percaya ia perbuatan pemilik rumah yang sedang membuat kerja pengubahsuaian," katanya.

Beliau berkata, kejadian sekitar dua tiga tahun lalu pula berlaku apabila besi ampai dibuang penduduk tidak bertanggungjawab dari tingkat atas di Blok F.

"Besi berkenaan terkena pada bumbung rumah sampah sebelum melantun ke arah seorang penduduk.

"Dia cedera pada bahagian tangan selepas besi itu melantun ke tangannya, jika melantun ke matanya mungkin boleh menyebabkan dia buta," katanya.



Azhar (tengah) menceritakan kepada penduduk berkenaan singki terbang yang nyaris meragut nyawa seorang rakannya.